
Dagsorden og referat af generalforsamling for Aalborg-Budolfi Distriktsforening 

Tid: 27 februar 2025 kl.: 18.00 

Sted: Hans Egedes Sognehus 

Punkt  Emne Beslutning  
1 Valg af dirigent Lars Pedersen blev valgt 
2 Formandens 

beretning 
Beretningen er for funktionsperioden 2021 – 2025, hvor der er 
taget udgangspunkt i nogle af de projekter 
Distriktsforeningen i perioden har arbejdet med. 
--------------------------------------------------------- 
Denne bestyrelse blev samlet efter en ekstraordinært 
generalforsamling oktober 2021. 
Dog fik distriktsforeningen en opgave inden en reel 
bestyrelse var sat, da der blev udskrevet Bispevalg.  
Daværende bestyrelse indgik et samarbejde med Nordre 
Distriktsforening i første valgrunde og i anden valg runde 
også et samarbejd med Himmerlands Distriktsforening. 
  
Vi har som bestyrelse været gode til at finde 
samarbejdspartner om forskellige arrangementer og 
projekter. 
 
Alle kursuser vi har udbudt, har været i samarbejde med 
Nordre Distriktsforening, hvor vi på skift har lagt lokation til. 
 
En anden samarbejdspartner vi i bestyrelsen har haft glæde 
af, er provstiet. Med dem har vi bl.a. samarbejdet omkring 
visionsdagen afholdt 4. marts 2023 faciliteret af 
landsforeningen af menighedsråd, men som udsprang af et 
ønske fra deltager på generalforsamlingen 2022. 
  
Ud af dagen kom der et bud på en fælles vision for provsti og 
distriktsforening 
”Et provstiforum til inspiration for samarbejdet mellem sogne 
præget af åbenhed for forskellighed, uformel samtale og 
munterhed med byens mennesker i centrum”  
 
Noget af det vi også fik ud af visionsdagen, var mangel på 
tilgængelighed af information til spørgsmål om strukturen 
vedr. Aalborg -Budolfi provsti og distriktsforening. 
 
Vi nedsatte så yderlige en lille arbejdsgruppe, der skulle 
arbejde videre med den opgave og håbet var, at vi havde 



noget vi kunne præsentere 2 halvår af 2024, så det var klar til 
de nye menighedsrådsmedlemmer.  
Desværre blev gruppen ramt af både sygdom og dødsfald og 
arbejdet gik i stå. 
 
Vi fik også i perioden mulighed for at få daværende Kirke 
minister Ane Halsboe Jørgensen på besøg, så menighedsråd 
i distriktet kunne møde ministeren. Desværre var der ikke så 
stor tilslutning til arrangementet og vi formoder, det skyldes 
at Statsministeren udskrev valg i samme øjemed, vi 
annoncerede besøget. Dog fik dem der mødte op, en meget 
hyggelig dialog aften med ministeren. 
 
Distriktsforeningen påtog sig opgaven vedr. fælles 
annoncering for Menighedsrådsvalget 2024 
 
Det sidste denne bestyrelse har arbejdet med, i samarbejde 
med provstiet, er arrangementet Folkekirken på et sølvfad, 
der afholdes 8 marts 2025. Et arrangement hvor vi forsøger at 
sætte fokus på strukturen omkring folkekirken samt 
synliggøre hvad Provsti, Landsforeningen og Distrikts 
foreningen, har som formål og opgaver.  
 
Formanden sluttede beretningen af med på vegne af 
distriktsforeningen at bede forsamlingen om, at holde 1 
minuts stilhed for Rita Andersen, der afgik ved døden i 
funktionsperioden. 
 

3 Godkendelse af 
revideret regnskab 

Allan Størner fremlagde regnskab, underskrevet af revisor. 
Regnskab godkendt 

4 Drøftelse af 
opgaver det 
kommende  

Da det er en ny bestyrelse, der skal definere kommende 
opgaver, var der ikke noget at berette, dog nævnte 
nuværende formand, hvad hun så, som en mulig retning for 
ny bestyrelse. At arbejde mere på det kirkepolitiske plan, 
men samtidig forsætte arbejdet med samarbejde mellem 
sogne jf. distriktsforeningens formål i vedtægterne. 

5 Drøftelse af budget 
og fastsættelse af 
medlemskontingent 
for det 
efterfølgende år 

Fremlagt budget godkendt  
Samme kontingent for følgende år godkendt 

6 Valg af delegerede 
og stedfortræder til 
Landsforeningens 
delegeretmødet   

Delegeret:  
Nina Peilicke - Sankt Markus sogn  
valgt med 20 stemmer 
Ole kamp – Vor frue sogn 



Der skal vælges 6 
deltagere 

Valgt med 16 stemmer 
Allan Størner - Hans Egedes sogn  
valgt med 14 stemmer 
Helle Brink – Hasseris sogn 
Valgt med 13 stemmer 
Rune Leo Thomassen – Hasseris Sogn 
Valgt med 12 stemmer 
Sietske Vlieger Møller – Budolfi sogn 
Valgt med 9 stemmer 
 
 
Suppleanter:  
1 Suppleant:  
Anne-Lise Schou - Vejgaard sogn  
valgt med 6 stemmer  
2. Suppleant:-  
Erik Have Nielsen - Vesterkær sogn 
Valgt med 5 stemmer 
 

7 Valg af bestyrelse – 
for en funktions 
periode på 4 år 
Der skal vælges 7 

Nina Peilicke - Sankt Markus sogn  
valgt med 22 stemmer 
Allan Størner - Hans Egedes sogn  
valgt med 19 stemmer 
Ole kamp – Vor frue sogn 
Valgt med 18 stemmer 
Rune Leo Thomassen (gejstlig) – Hasseris sogn 
Valgt med 15 stemmer 
Anne-Lise Schou - Vejgaard sogn  
valgt med 7 stemmer 
Sietske Vlieger Møller – Budolfi sogn 
Valgt med 6 stemmer 
Erik Have Nielsen - Vesterkær sogn 
Valgt med 6 stemmer 
 

8 Valg af 
stedfortræder til 
bestyrelsen – for 4 
år 

1 Suppleant:  
Lisbeth Bitsch Vingborg – Hasseris Sogn 
Valgt med 2 stemmer 
 

9 Valg af 2 revisorer – 
4 år 

Ove Binderup 
Inge Kjær Andersen – Hans Egedes sogn 

10 Valg af 2 revisor 
suppelanter – for 4 
år 

Tonni Mortensen – Vesterkær sogn 
Mona Jørgensen – Vesterkær sogn 

11 Opstilling af læge 
og gejstlige 

Bestyrelse stiller for egen distriktsforening Læg Kandidat: 
Inge Kjær Andersen – Godkendt 



kandidat(er) til 
Landsforeningens 
Bestyrelse til 
enhver tid 
gældende 
vedtægter 

 
Bestyrelsen søger mandat til stiller for Vestvendsyssel 
distriktsforening Læg Kandidat: 
Erik Kristensen – Godkendt 
 
Bestyrelsen søger mandat til stiller for Thisted 
distriktsforening Gejstlig Kandidat: 
Provst Lisbeth Damgren – godkendt   
 
Bestyrelsen skal arbejde for at disse tre kandidater opstilles 
på vegne af hele stiftet og dermed sikre og øge 
sandsynligheden for at de vælges på delegeret mødet.  

12 Indkommende 
Forslag 

Ingen indkommende forslag 

8 Eventuelt Der henstilles til kommende bestyrelse, at der arbejdes med 
ændringer af vedtægter for Distriktsforeningen til næste 
generalforsamling. 
 
Der blev udtrykt, at valg til ny bestyrelse i distriktsforeningen 
ligger for tæt på valg af nyt menighedsråd. 
 
Der ønskes, at der bliver arbejdet på bedre kommunikation 
vedr. Distriktsforeningens arbejde og formål samt 
folkekirkens struktur. 
 
Det ønskes at bestyrelsen fremadrettet sender referater 
m.m. til sognepostkasser samt bruger mail gennem 
medlemsservice mere end tidligere 
 
Formand funktionsperiode 2021 – 2025 (valgt til ny 
bestyrelse) tager punkter under evt. videre til kommende 
bestyrelse for bearbejdelse.  
 
 

 

  



Efterskrift:  

 

Jeg beklager meget på dirigentens og bestyrelsens vegne, at der er sket en fejl ved 
generalforsamlingen d 27.02.2025. Desværre tjekkede vi ikke valgbarhed på de tilmeldte fra 
menighedsrådene, dirigenten udpegede alene de medlemmer som ikke har været opstillet til 
menighedsrådsvalget blandt de fremmødte og det blev sikret at disse ikke deltog i afstemninger.  

 

Det viste sig efterfølgende, at en af de fremmødte kun sidder som suppleant i eget menighedsråd og 
har dermed ikke stemmeret til generalforsamlingen og heller ikke er valgbar. Det blev jeg først gjort 
opmærksom på efter generalforsamlingen.  

 

Vedkommende blev valgt som suppleant både til bestyrelsen og til de delegerede til årsmødet. Referat 
er tilpasset, så vedkommende ikke længere fremgår som valgt.  

 

Jeg har gennemtjekket afstemninger - og ingen kandidater er alene valgt eller ikke valgt med en 
stemmes forskel - derfor har den uretmæssige stemmeafgivning fra vedkommende ikke fået 
afgørende betydning for valgresultaterne.  

Derfor betragter jeg valgresultatet som gældende - når vedkommende er fjernet.  

 

Jeg vil naturligvis sikre at processen strammes op, således ovenstående ikke gentager sig, og håber på 
jeres opbakning og forståelse i forhold til ovenstående.  

Hvis nogen har brug for yderligere forklaring, er I velkomne til at kontakte mig.  

 

Nina Peilicke  

 

 


